
77 de elevi de clasa a VIII-a de la 
Șcala Gimnazială Mihai Eminescu 
din municipiul Alexandria, au 
d e z b ă t u t  c u  o f i ţ e r i i  
Compartimentului de Analiză şi 
Prevenire a Criminalităţii, din cadrul 
I . P. J .  Te l e o r m a n ,  a s p e c t e  
referitoare la legislație, în domeniul 
violenței domestice și nu numai. 
Astfel, au fost discutate aspecte 
lega te  de  ce rcu l  v io len țe i  
domestice, formele de manifestare, 
cauzele și consecințele ireparabile 
pe termen lung asupra membrilor 
unei familii.

(Continuare  în  pagina  2)

Partidul Național 
Liberal continuă să 
repare reglementările 
legislative care s-au 
d o v e d i t  a  f i  
d e f e c t u o a s e  ș i  
păguboase pentru 
populație și pentru 
economia națională.

Miercuri, Plenul 
Camerei Deputaților 
a votat, în calitate de 
f o r  d e c i z i o n a l ,  

proiectul de lege privind abrogarea recursului compensatoriu, eliminarea supra-
accizei la carburanți și eliminarea supraimpozitării contractelor part-time, toate 
acestea fiind inițiative ale PNL și promovate de Guvernului Orban. 

(Continuare  în  pagina  3)

Tot mai mulți teleormăneni își pun centrale termice. 
Odată cu apropierea frigului, una dintre preocupările pe 
care o au foarte mulți oameni din mediul rural este cea 
legată de procurarea de lemn pentru încălzirea pe timpul 
iernii. Și în județul Teleorman se poate observa că pe 

multe site-uri de anunțuri se găsesc persoane fizice sau 
juridice care comercializează lemne de foc. În acest 
sens, Quickshop.ro a realizat o cercetare de piață cu 

privire la prețul în județul Teleorman a metrului cub de 
lemn. Aceștia au ajuns la niște concluzii foarte interesant.

La nivelul județului Teleorman, prețul lemnelor de foc 
ajunge în medie la suma de 350 de lei.

Fondul forestier naţional ocupa, la sfârşitul anului 

2018, o suprafaţă de 6.583.065 hectare, care reprezenta 
27,6 la sută din suprafaţa ţării.

(Continuare  în  pagina  4)

Ziarul tuturor teleormănenilor care au ceva de spus

Un ziar care nu tace, nu minte, nu iartă şi spune lucrurilor pe nume
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Muzeul Județean Teleorman:

 Manifestarea 
„Sfântul Nicolae– bucuria

 copiilor”

ITM Teleorman: 
Campanie de 

verificare

Teleormănenii renunță tot mai mulți la
 încălzirea pe lemne

Legile inițiate de PNL, 
pentru români, au fost adoptate

Elevii din Alexandria au dezbătut 
subiectul violenței domestice
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Elevii au primit informații 

cu privire la diferite aspecte 
legate  de t rans la tarea 
infracționalității asupra unui 
membru  de  fami l ie  în  
legislația română, respectiv în 
Codul Penal, precum și 
modalitățile de reacție în 
cazul în care sunt martorii 
unei violențe în mediul familial 
sau chiar victime ale violenței.

Polițistii au prezentat 
circuitul procedural al unei 
v i c t i m e ,  d o c u m e n t e l e  
necesare pentru apărarea ei 
și mai ales modul în care se 
poate solicita un ordin de 
protecție provizoriu. Totodată, 
s-a reliefat importanța acestui 
demers și ce efecte produce 
acesta în societate, fiind, 
p r e z e n t a t e ,  t o t o d a t ă ,  
instituțiile care intervin în 
sus ț inerea v ic t ime i  pe  
parcursul procesului de ieșire 

din relația violentă.
Elevii au fost învățați cum 

să recunoască pr imele 
semne de abuz într-o relație 
de prietenie între parteneri, 
cum să recunoască timpuriu 
formele violenței în cuplu și ce 
metode să folosească pentru 
a ieși dintr-o relație toxică.

E lev i i  au  în țe les  ș i  
consecințele pe termen lung 
ale tolerării unor forme de 
abuz și agresiune în relațiile 
de cuplu și faptul că violența 
se învață și se transmite mai 
departe, ca adult.

Polițistii au prezentat și un 
mater ia l  v ideo,  pent ru  
susținerea expunerii lor.

Vă reamintim faptul că, în 
această perioadă, Poliția 
Română, alături de organizații 
din țara noastră și agenții de 
aplicare a legii din Bulgaria și 
Ungar ia ,  es te  par te  a  
campanie i  reg iona le  a  

O.S.C.E. de sensibilizare 
împotriva violenței bazate pe 
gen. 

Campania  const i tu ie  
ultima fază a proiectului 
Strategii și Practici Eficiente 
de Justiție Penală pentru 
Combaterea Violenței de Gen 
în Europa de Est, proiect 
implementat în ultimii doi ani 
în cele trei țări. Activitățile 
vizează atât polițiștii, cât și 
publicul, inclusiv victimele și 
făptuitorii.

În cadrul campaniei,  
polițiștii au fost instruiți pentru 
o bună intervenție și le-au fost 
distribuite ghiduri pe care le 
pot folosi în recunoașterea 
c a u z e l o r ,  s e m n e l o r ,  
semnalelor și  efectelor 
violenței bazate pe gen, 
pentru a adopta o atitudine 
mai sensibilă faţă de victimele 
acestui fenomen.

Claudiu DUMITRACHE

Un sistem care poate detecta nivelul, intensitatea şi locul 
aproximativ al producerii unui cutremur cu patru ore înainte este 
testat de către cercetători din cadrul Universităţii Politehnice 
Bucureşti, împreună cu o companie israeliană. Sistemul urmează 
să fie folosit pentru zona Vrancea.

Rectorul Universităţii Politehnice din Bucureşti, Mihnea 
Costoiu, a declarat, pentru MEDIAFAX, că cercetătorii sunt în 
faza de concept, după încercări făcute pe diferite spaţii în Turcia, 
respectiv Grecia, cu rată de succes foarte mare, pe zona de 
cercetare ştiinţifică.

„Vor fi două zone verificate şi anume România şi California, 
două părţi ale lumii, să spun aşa. În România această calibrare va 
fi pe perioada primei părţi a anului 2020, urmând ca după această 
perioadă să putem furniza autorităţilor, instituţiilor publice, 
desemnate de către autorităţile responsabile, informaţiile cu 
privire la cutremure, astfel încât să putem demonstra în România 
în mod direct, în mod practic, datele sau nivelul cercetărilor pe 
care îl avem. În acest moment, colegii cercetători avansează un 
timp de detecţie de circa 8 ore, după calculele pe care Politehnica 
le-a făcut suntem foarte convinşi că putem avea informaţii extrem 
de credibile la minimum 4 ore. Minimum 4 ore, repet, nu este 
maxim, poate să fie şi un timp mai îndelungat, sunt multe 
condiţionări, depinde de nivelul cutremurului şi aşa mai departe, 
sunt multe variabile”, a spus rectorul Universităţii Politehnice 
Bucureşti.

Potrivit acestuia, poate fi detectat nivelul intensitatea şi locul 
unde se va produce un cutremur, informaţiile fiind de natură 
ştiinţifică.

„Cu 4 ore putem detecta nivelul, intensitatea cutremurului şi 
aproximativ locul producerii. Evident că ne vom concentra pe 
zona Vrancea pentru că este zona seismică cunoscută şi vom 
putea da aceste informaţii pe parcursul anului viitor autorităţilor 
abilitate. Informaţiile sunt la nivel ştiinţific, este motivul pentru 
care Politehnica este parte a proiectului, urmând ca după acest 
nivel sau în acelaşi timp cu aceste informaţii să putem încerca să 
elaborăm cu autorităţile statului, să sprijinim autorităţile statului ca 
să fiu foarte exact, în elaborarea unui plan de răspuns în caz de 
cutremur, care să fie prognozat. Pentru că astăzi avem un plan de 
răspuns aşa cum este el elaborat, nu comentez calitatea lui, de 
către autorităţile statului în condiţiile în care apariţia cutremurului 
nu este cunoscută şi doar după producerea cutremurului ştim ce 
să facem, nu avem un plan de răspuns în această nouă 
paradigmă şi anume, cutremurul este cunoscut, ce facem de la 
momentul în care aflăm că se va produce cutremurul, până în 
momentul în care cutremurul se va produce efectiv”, a mai spus 
Mihnea Costoiu.

Sistemul va fi funcţional de la jumătatea anului 2020, iar 
reprezentanţii Politehnicii lucrează la el începând din luna 
ianuarie, la tot ce înseamnă sistem, instalare etc.

„Nu este un concept lansat de Politehnică, ci la care 
Politehnica s-a asociat. Este un demers al unor companii, 
cercetători israelieni, care au venit în România ca urmare a 
faptului că o parte dintre ei sunt şi cercetători români şi ca urmare 
a faptului că Politehnica este unul dintre validatorii cei mai 
importanţi ai datelor, pentru că asta am făcut în această perioadă, 
au avut cercetători de la noi care să valideze datele. În acest 
parteneriat vom lansa proiectul, nu este un proiect al Politehnicii, 
vreau să fiu onest”, a mai afirmat rectorul Universităţii Politehnice.

SC Mara Prod Com SRL angajează personal 
supermarket. Relații la sediul societății din Alexandria, Str. 
Abatorului, Nr. 1 Bis. Telefon: 0247/314.575

***
SC Mara Prod Com SRL angajează escavatoriști și 

buldoescavatoriști. Relații la telefon 0766.279.773.
***

SC ATAC GUARD&PROTECT SRL angajează agenți de 
pază. Telefon: 0247/312.854.

***
Angajăm șoferi categoria C. Relații la telefon 

0766.279.773.
***

SC MARA PROD COM SRL angajează muncitori 
necalificați.  Relații la telefon 0766.279.773.

***
Angajăm șef firmă de pază și paznici. Relații la telefon: 

0766.279773.
***

SC MARA PROD COM SRL angajează economist și 
contabil, de preferat cu experiență în muncă.  Relații la 
telefon: 0247/314.575. 

***
Complexul turistic MARA angajează ospătari pentru 

restaurantul RIVIERA și personal de serviciu pentru motel 
și spălătorie. Relații la tel. 0723.148.613 sau direct la sediul 
complexului.

Anunţuri

Elevii din Alexandria 
au dezbătut subiectul violenței domestice

Mii de români din 68 de localități din țară au 
predat spre reciclare în toamna  acestui an 
peste 150 tone aparatură electrică veche și 
200 kg de baterii uzate, în cadrul campaniei 
„România Reciclează” organizată de 
Asociația Environ în parteneriat cu Asociația 
SNRB și autoritățile locale.

În cea de-a patra ediție a programului, care 
s-a desfășurat în perioada 30 septembrie – 30 
noiembrie, tone de deșeuri electrice – în 
special televizoare, monitoare, mașini de 
spălat, dar și alte electrocasnice vechi sau 
defecte, au luat calea reciclării. Obișnuiți deja 
cu acțiunile periodice de colectare care se 
organizează primăvara și toamna, oamenii s-
au lăsat convinși de sloganul „DEEEgeaba 
păstrezi deșeurile de echipamente electrice și 
electronice. Noi le reciclăm și tu câștigi premii 
pe loc” și au renunțat la aparatele electrice 
uzate sau pe care nu le mai folosesc.

Organizată pentru prima dată în iunie 2018, 
campania „România Reciclează” a devenit în 
prezent un program național funcțional de 

colectare, în care cetățenii predau spre 
reciclare aparatura electrică veche și bateriile 
uzate. În total, pe parcursul celor 4 ediții 
derulate au avut loc 230 de acțiuni de 
colectare în toate județele țării, în urma cărora 
aproximativ 400 de tone de aparatură electrică 
și baterii au fost trimise spre reciclare.

Programul are potențial de acoperire mai 
mare, însă susținerea acțiunilor de colectare a 
deșeurilor de echipamente electrice și 
electronice (DEEE) de la populație, rămâne 
dependentă de autoritățile locale.

Potrivit OUG nr.5/2015 și a Legii 211/2011 
republicată, autoritățile locale au obligația de a 
asigura colectarea DEEE-urilor provenite din 
gospodării prin centre fixe sau mobile și 
organizând campanii de colectare cel puțin o 
dată la trei luni.

Aruncate la întâmplare, la groapa de gunoi, 
DEEE-urile și bateriile uzate afectează nu 
doar mediul înconjurător, ci și sănătatea 
umană din cauza substanțelor toxice și 
conținutului ridicat de metale grele.

„România Reciclează”: 

Peste 150 de tone de aparate electrice defecte 
predate spre reciclare

Cercetătorii români lucrează
 la un sistem care poate detecta 
cutremurul cu patru ore înainte
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În consecință, așa cum era firesc, proiectul 

de lege privind abrogarea legii recursului 
compensatoriu de pe urma căruia au beneficiat 
zeci de mii de deținuți, care în mare parte au 
recidivat prin comiterea de noi omoruri, violuri și 
tâlhării, a fost votat Plenul Camerei Deputaților 
cu 272 voturi “pentru” și doar 5 abțineri, 
corectându-se, astfel, o lege care s-a dovedit a 
fi nefastă pentru România, cât și pentru 
siguranța și integritatea cetățeanului.

Referitor la modificarea Codului Fiscal în 
ceea ce privește eliminarea supraccizei la 
carburanți și a supraimpozitării  contractelor 
part-time, proiectul de lege a fost adoptat cu 
280 de voturi “pentru”, un vot împotrivă și două 
abțineri, ceea ce este un câștig real pentru 
întreaga populație. Și aceasta pentru că, din 
luna ianuarie 2020, românii vor avea la pompă 

carburanți mai ieftini, iar,  implicit, acest lucru se 
va reflecta și în reducerea prețurilor la 
produsele alimentare de la raft, în principal, 
majorate și din cauza costurilor prea mari de 
transport, ca urmare a supraccizări i  
carburanților. 

Așadar, odată cu intrarea în vigoare a 
acestor importante proiecte de lege, adoptate 
miercuri, 4 decembrie, prin vot covârșitor, în 

Camera Deputaților, PNL a deschis drumul 
spre normalitate, unde statul protejează 
cetățeanul, iar cetățeanul are încredere în 
mecanismele de funcționare ale statului. 

Astfel, Guvernul PNL demonstrează și arată 
că a început, deja, să muncească pentru 
români și doar în interesul românilor.

Senator Eugen Pîrvulescu,
 președinte al PNL Teleorman

După câștigarea alegerilor parlamentare din anul 2016 de 
către PSD, cu un scor zdrobitor, a urmat un declin la fel de 
zdrobitor al partidului. Guvernele conduse de Sorin 
Grindeanu, apoi de Mihai Tudose, au căzut rând pe rând. A 
urmat condamnarea la trei ani și jumătate cu executare a 
președintelui PSD Liviu Nicolae Dragnea. Primul ministru 
Viorica Vasilica Dăncilă a preluat conducerea partidului, dar a 
pierdut rușinos alegerile europarlamentare, apoi Guvernul 
condus de aceasta a căzut la moțiunea de cenzură initiată de 
liberali, iar apoi a demisionat, forțată fiind, și de la conducerea 
partidului. Conducerea partidului a fost preluată, în mod 
interimar, până la congresul PSD din luna februarie 2020, de 
Marcel Ciolacu, președintele Camerei Deputaților, iar acum 
PSD stă pe un butoi de dinamită, fiind gata, gata să 
explodeze, și să dispară de pe eșicherul politic românesc, 
asemănător Partidului Național Țărănesc.

Social-democrații sunt disperați, neștiind cine îi mai 
conduce și în ce parte să o apuce; unii se gândesc să migreze 
către alte formațiuni politice, alții să se lase definitiv de 
politică, și să se abandoneze în mâinile liberalilor care i-au 
învins.

Marcel Ciolacu, președintele interimar al social-
democraților, a convocat marți 4 decembrie 2019 primul 
Comitet Executiv Național al PSD-ului, de când Viorica 
Dăncilă nu mai este președinte. În același timp președintele 
României, Klaus Werner Iohannis vrea război total cu PSD-
ul. Apar și ”fantomele” politice ale PSD-ului; fostul președinte 
al partidului, Adrian Năstase, le transmite colegilor săi mai 
tineri din partid ”să lase orgoliile de o parte”, să strângă 
rândurile și să răspundă atacului ”mârșav” al președintelui 
Iohannis.

Între timp parlamentarii PSD de Teleorman, senatorul 
Carmen Daniela Dan, deputații Valentin Boboc, Violeta 
Răduț, Petre Cioabă, participă de nevoie la ședințele la care 
sunt convocați, dar se gândesc cu groază la viitorul partidului. 
Unii dintre ei își mai doresc un mandat de parlamentar, chiar 
și din partea unui partid ce se dezmembrează. Alții vor deveni 
din aleși simpli alegători. Se pare că și pensiile speciale vor 
dispărea, iar la ședința Camerei Deputaților din 4 decembrie, 
parlamentarii PSD vor vota alături de cei de la PNL și USR 
abrogarea recursului compensatoriu, lege pe care tot ei au 
implementat-o; și s-ar putea ca de acum încolo parlamentarii 
social-democrați să voteze de multe ori alături de 
parlamentarii liberali, iar în ceea ce privește o moțiune de 
cenzură la adresa Guvernului condus de Ludovic Orban, se 
pare că social-democrații au renunțat.

Ioan DUMITRESCU

Legile inițiate de PNL, 
pentru români, au fost adoptate

Deputata PSD Elena 
Hărătău şi-a anunţat, miercuri, 
trecerea la PNL. Elena 
Hărătău a transmis conducerii 
forului legislativ că, începând 
cu data de 2 decembrie, şi-a 
încetat activitatea ca deputat 
în grupul parlamentar al PSD 
ş i  va  act iva  în  grupu l  
parlamentar al PNL.

T o t  m i e r c u r i ,  
vicepreşedintele Camerei 
Carmen Mihălcescu a anunţat 
că deputatul Mihăiţă Găină va 
activa, de asemenea, în grupul 
parlamentar al PNL.

Mihăiţă Găină şi-a dat 
demis ia  d in  PSD la  1  
octombrie şi a votat în 
favoarea moţiunii de cenzură 
care a dus la căderea 
Guvernului  Dănci lă.  De 
asemenea, el a fost și 
semnatar al moțiunii de 
cenzură.

Deputata PSD Bacău, 
Elena Hărătău declara în luna 
octombrie că moţiunea de 
cenzură prin care a fost demis 
Guvernul Dăncil nu este 
altceva decât ”un os de ros 
pentru candidaţii opoziţiei la 
Preşedinţie”.

”Singura preocupare a 
liderilor Opoziţiei este ca 
România să intre în criză 
economică şi apoi să dea vina 
pe PSD! În răstimpul în care 
toate partidele ţării s-au 
coalizat şi au depus o nouă 

moţiune de cenzură, PSD a 
dovedit că nu abandonează 
românii, ducând la îndeplinire 
toate angajamentele pe care şi 
le-a luat faţă de fiecare 
categorie socială în parte!”, 
susț inea Hărătău pe 4 
octombrie.

Ea nu a votat la moțiunea 
de cenzură, dar după ce 
guvernul PSD a fost demis, 
E lena Hărătău a  vota t  
învestirea guvernului liberal. 
Ulterior, ea a fost exclusă din 
PSD, alături de Cosmin 
Necula, primarul Bacăului.

În iulie, Hărătău cerea într-
un comunicat de presă 
adoptarea ”legii recunoștinței”, 
un proiect inițiat de PSD prin 
care copiii majori apți de 
muncă ar fi fost obligați să-și 
întrețină material, prin plata 
unei pensii, părinții, părinții 
vitregi, bunicii și străbunicii, 
refuzul de a face acest lucru 

constituind infracțiune și 
pedepsindu-se cu închisoare 
de la șase luni la 3 ani sau 
amendă.

Pe 26 noiembrie, premierul 
Ludovic Orban nu a exclus 
p r i m i r e a  î n  P N L  a  
parlamentarilor de la alte 
partide. Întrebat dacă „porţile 
vor fi deschise” la PNL pentru 
consol idarea major i tăţ i i ,  
Orban a răspuns: „Nu cred că 
este absolut necesar lucrul 
acesta. Am avut parlamentari 
care au votat cu noi la 
moţiunea de cenzură. În 
măsura în care parlamentarii 
care au votat cu noi la 
moţiunea de cenzură şi la 
învestirea Guvernului vor dori 
să facă pasul îi vom accepta, 
în rest dacă va mai fi vorba de 
a mai veni înspre noi un 
parlamentar vom fi foarte 
exigenţi în discuţiile pe care le 
vom avea”.

Preşedintele Klaus Iohannis va depune jurământul în faţa 
Camerelor reunite ale Parlamentului în şedinţă solemnă la 21 
decembrie, au decis, miercuri, Birourile permanente reunite 
ale Senatului şi Camerei Deputaţilor, relatează Agerpres.

Şedinţa va începe la ora 14.00, cu intonarea Imnului 
naţional, conform ceremonialului aprobat.

În deschidere, preşedintele Curţii Constituţionale, Valer 
Dorneanu, va prezenta Hotărârea privind validarea alegerii 
preşedintelui României. Klaus Iohannis urmează să 
rostească jurământul, iar apoi preşedintele de şedinţă va citi 
Declaraţia Parlamentului cu privire la depunerea 
jurământului.

Patriarhul Bisericii Ortodoxe Române, Daniel, va 
binecuvânta învestitura preşedintelui României. În final, şeful 
statului va transmite un mesaj Camerelor reunite ale 
Parlamentului.

PSD pe urmele PNȚ

Klaus Iohannis depune
 jurământul în Parlament pentru 
al doilea mandat de președinte,

 în 21 decembrie

Comitetul Executiv Naţional al PSD a 
stabilit, în şedinţa de miercuri, data la care va 
avea loc Congresul ordinar în care va fi aleasă 
noua conducere a partidului.

Congresul PSD va avea loc pe data de 29 
februarie, conform unor surse. La eveniment 
se va alege noua echipă de coordonare a 
PSD, după ce Viorica Dăncilă a demisionat, iar 

Marcel Ciolacu a devenit președinte interimar.
Mai mulți lideri din partid își doresc să 

candideze pentru o funcție la Congresul de la 
sfârșitul lunii februarie.

In aceeasi zi, Cătălin Rădulescu a anunțat, 
la Realitatea PLUS, că și-a dat demisia din 
funcție înaintea ședinței CEx.

„Nu m-a demis nimeni, eu mi-am înaintat 
demisia. Am înaintat-o dimineață domnului 
Marcel Ciolacu. (...) Vreau să rămân în PSD. 
Mi am dat demisia din funcția de președinte al 
PSD pe relația cu sindicatele și patronatele. E 
normal să îți dai demisia și partidul să își pună 
oamenii”, a declarat, miercuri, Rădulescu la 
Realitatea PLUS.

Rădulescu a fost numit de Viorica Dăncilă 
în cadrul grupului de lucru care se ocupa de 
gestionarea relației cu sindicatele.

Doi deputați PSD au trecut la PNL

PSD a stabilit data Congresului
 pentru alegerea noii echipe de conducere
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Suprafaţa fondului forestier la 31 decembrie 

2018, comparativ cu aceeaşi dată a anului 
2017, a înregistrat o creştere de aproximativ 
0,3 la sută, datorată în principal unor 
reamenajări de păşuni împădurite şi 
introducerii în fondul forestier a terenurilor 
degradate.

În județul Teleorman, suprafața fondului 
forestier la sfârșitul anului 2018 era de 29.045 
hectare.

În anul 2018, s-au recoltat 19.462 mii metri 
cubi (volum brut) de lemn la nivel național. Pe 
specii forestiere, răşinoasele reprezintă 36,6 la 
sută din volumul total de masă lemnoasă 
recoltată, fagul 33,8 la sută, stejarul 10,5 la 
sută, diverse specii tari (salcâm, paltin, frasin, 
nuc etc.) 11,3 la sută, şi diverse specii moi (tei, 
salcie, plop etc.) 7,8 la sută.

La nivelul județului Teleorman, situația 
speciilor este următoarea: numărul hectarelor 
de rășinoase  era de 214, în timp ce, cel al 

foioaselor era de 26.454 hectare.
Cercetarea referitoare la prețul metrului cub 

poate fi strâns legată de vânzările de centrale 
termice, unde la nivel național se observă o 
creștere a numărului total de centrale termice 
vândute cu peste 200.000 de bucăți față de 
anul trecut.

Din totalul de 200.000 de centrale vândute, 
peste 50 la sută din vânzări se datorează 
înlocuirilor. Înlocuirea centralelor poate avea 
cauze multiple, printre acestea principale fiind: 
vechimea centralei, dorința proprietarilor de a 
avea un control mult mai bun asupra 
cheltuielilor aferente încălzirii sau mai nou 
conectivitatea inteligentă.

”Am observat că la nivelul județului 
Teleorman creșterea vânzărilor de centrale 
termice pe site-ul quickshop.ro este de 27,5 la 
sută față de perioada similară a anului trecut”, 
au declarat reprezentanții Quickshop.

Claudiu DUMITRACHE

4 SOCIAL - ECONOMIC

Inspectoratul Teritorial de Muncă Teleorman va derula în 
perioada 02.12.2019– 08.01.2020 o campanie de verificare a 
legalității modului în care sunt comercializate articolele 
pirotehnice.

Obiectivele campaniei sunt identificarea și verificarea 
agenților economici care desfășoară activități de deținere, 
transport, manipulare, depozitare și comercializare a 
articolelor pirotehnice privind respectarea prevederilor legale 
în vigoare.

Această acțiune este motivată de unele evenimente grave 
petrecute anii anteriori în țară și în străinătate, care s-au 
soldat cu explozii și incendii de mari proporții la depozite de 
articole pirotehnice ce au fost distruse în totalitate.

Aceste evenimente au provocat mari pagube materiale și 
chiar umane, repercusiunile făcându-se resimțite pe o 
suprafață considerabilă în jurul acestor depozite.

Un alt motiv care stă la baza desfășurării acestei acțiuni 
este faptul că în perioada sărbătorilor se înregistrează cazuri 
frecvente de vătămări corporale produse prin utilizarea 
articolelor pirotehnice de către copiii sub vârsta de 18 ani.

Toate neconformitățile care vor fi constatate cu ocazia 
controalelor care se vor efectua pe perioada derulării 
campaniei vor fi sancționate conform prevederilor Legii 
nr.126/1995 privind regimul materiilor explozive, modificată 
și completată, precum și ale H.G. nr. 536/2002 modificată și 
completată.

Cornelia RĂDULESCU

Teleormănenii renunță tot mai mulți la
 încălzirea pe lemne

Camera Deputaților a 
adoptat, miercuri, în calitate de 
for decizional, proiectul de 
lege care vizează modificarea 
Codului Fiscal prin eliminarea 
supraaccizei la carburanți și a 
supraimpozitării contractelor 
part-time.

Deputaț i i  au adoptat  
proiectul de lege cu 280 de 
votur i  „pent ru” ,  un vot  
„împotrivă” și două abțineri. 
Camera Deputaților a fost for 
decizional pentru acest 
proiect.

„ P N L ș i - a  r e s p e c t a t  
promisiunea iar astăzi românii 
au câștigat. Le mulțumesc 
celor peste 20.000 de inițiatori 
ai acestui proiect, pentru că 
am adunat peste 20.000 de 
semnături pentru susținerea 
proiectului. Din ianuarie 
românii vor avea benzină și 
motor ină mai ief t ină la 
pompă”, a declarat deputatul 
PNL Robert Sighiartău, după 
vot, potrivit Mediafax.

Comisia pentru buget a 
Camere i  Depu ta ț i l o r  a  
adoptat, marți, un raport 
favorabil de adoptare a 
proiectului de lege care 

e l im ină  sup raac i za  pe  
carburanți.

Proiectul de lege vizează 
modificarea Codului Fiscal 
prin eliminarea, de la 1 
ianuarie 2020, a supraaccizei 
l a  c a r b u r a n ț i  ș i  a  
supraimpozitării contractelor 
part-time.

„Având în vedere toate 
efectele negative generate de 
acc iza majorată pentru 
carburanți și de supra-
impozitarea contractelor de 
muncă cu timp parțial (prin 
modalitatea de determinare a 
bazei  de calcul  pentru 
contribuțiile sociale și a 
contribuțiilor de asigurări de 

s ă n ă t a t e ) ,  p r o p u n e m  
următoarele măsuri:

- Diminuarea accizei la 
carburanți, la nivelul anterior 
majorării operate în a doua 
parte a anului 2017;

-  E l i m i n a r e a  s u p r a -
impozitării contractelor de 
muncă cu timp parțial și 
aplicarea unei baze de calcul 
pentru contribuțiile sociale și a 
contribuțiilor de asigurări 
sociale de sănătate în funcție 
de salariul realizat și nu în 
funcție de salariul de bază 
minim brut pe țară, care ține de 
o decizie discreționară a 
Guvernului”, arată expunerea 
de motive a actului normativ.

Intrum România 
a  l ansa t ,  anu l  
a c e s t a ,  
" B a r o m e t r u l  
B u n ă s t ă r i i  
F i n a n c i a r e "  
compus din patru 
i nd i ca to r i  ca re  
m ă s o a r ă  
capacitatea de a 
p l ă t i  l a  t i m p  

facturile, libertatea de credit, economisirea pentru viitor şi 
alfabetizarea financiară, se arată într-un comunicat remis 
Redacţiei noastre.

Astfel, în ceea ce priveşte capacitatea de a plăti la timp 
facturile, ţara noastră se situează pe locul 21 din cele 24 de 
tări intervievate, fiind urmată doar de Letonia, Portugalia şi 
Grecia. În analiza acestui indicator a fost luat în considerare 
nivelul la care consumatorii sunt dispuşi să plătească 
facturile la timp, în strânsă corelaţie cu ponderea salariului 
rămas după plata facturilor şi nivelul veniturilor înregistrate.

La economisirea pentru viitor, românii se clasează tot 
printre cele mai joase poziţii în clasamentul ţărilor din Europa, 
deşi la nivel declarativ aceştia economisesc o sumă medie 
care ajunge la 11% din salariu, conform Eurostat. Astfel 
suntem pe ultimul loc din Europa cu o rată negativă de -
2.35% în ceea ce priveşte economisirea la nivel de 
gospodărie.

În cadrul raportului este analizat şi indicatorul care 
măsoară nivelul consumatorilor de a înţelege termenii 
financiari şi calculele specifice, acesta fiind denumit nivelul 
de alfabetizare financiară. Ţara noastră are un scor al 
alfabetizării financiare peste medie (6.5 comparativ cu 6.32), 
ocupând poziţia 13/24 în topul tărilor analizate.

Un total de peste 64% dintre respondenţii români sunt de 
părere că au o educaţie financiară solidă, dorită în mare parte 
părinţilor (56%) şi a internetului (46%). Pentru definirea 
scorului, consumatorii au răspuns la întrebări specifice 
referitoare la calculul dobânzii, scoring sau inflaţie.

Potrivit sursei citate, per total, ţara noastră ocupă locul 19 
din 24 în clasamentul bunăstării financiare, ţările fruntaşe 
fiind Germania, Austria şi Suedia iar pe ultimele locuri 
situându-se Polonia, Lituania şi Grecia.

Cătălin Neagu, Managing Director Intrum România, a 
declarat: "În raportul de anul acesta observăm rezultate 
îmbucurătoare în ceea ce priveşte educaţia financiară şi 
interesul populaţiei spre un consum sustenabil. Sunt şi multe 
subiecte care necesită atenţia noastră permanentă, precum 
rata brută de economisire. Credem cu tărie că educaţia 
financiară alături de un consum sustenabil sunt elementele 
cheie ale unei balanţe personale echilibrate."

ITM Teleorman: 
Campanie de verificare

România ocupă locul 19 
din 24 în ceea ce priveşte 

bunăstarea financiară

Niciun oraş din România, nici măcar 
Bucureştiul, nu a reuşit să îşi facă loc între cele 
mai vizitate 100 de urbe de la nivel mondial, arată 
cel mai recent raport al companiei de cercetare 
de piaţă Euromonitor. Acesta este al doilea an 
consecutiv când piaţa locală apare ca fiind 
invizibilă pe harta turistică a lumii.

Clasamentul „Top 100 City Destinations 2019” 
realizat de Euromonitor şi ajuns deja la cea de-a 
12-a ediţie are la bază datele din 2018, mai exact 
numărul de sosiri internaţionale. Clasamentul 
oferă şi date estimate pentru anul în curs. Pentru 
a ajunge la clasamentul celor 100 de oraşe au 
fost analizate un total de 400 de centre urbane.

Datele iau în calcul turiştii străini, respectiv 
orice persoană care vizitează un loc pentru 
minimum 24 de ore şi maximum12 luni. Sunt 
analizate doar persoanele care stau în structuri 
private de cazare, individuale sau colective şi 
care pot fi plătite sau gratuite. Astfel, nu sunt 
incluse persoanele care stau mai puţin de o zi, 
locuitorii din aceeaşi ţară, oamenii în tranzit sau 
cei veniţi de pe vasele de croazieră.

Clasamentul de anul acesta este din nou 
condus de Hong Kong cu un total de aproape 
29,3 milioane de vizitatori. Pe poziţia următoare 
se află un alt nume asiatic – Bangkok, alături de 
Londra care completează podiumul. Bangkok are 
24,2 milioane de vizitatori, plus 7,7%, iar Londra a 
ajuns la un pas de 20 de milioane după un declin 
de 3%. Pentru 2019 însă se prevede o revenire a 
numărului de turişti pentru cel mai vizitat oraş 
European.

Pragul de intrare a scăzut în ediţia din acest an 
a clasamentului de la peste 2,2 milioane de turişti. 
Chiar şi aşa, nici Bucureştiul şi niciun alt oraş din 
ţară nu îşi face loc în acest clasament în contextul 
în care numărul total de turişti străini pe care îl 
primeşte România a sărit de 2,8 milioane anul 
trecut, conform datelor de la Institutul Naţional de 
Statistică. Cifrele se referă atât la vizitatorii care 
vin în interes de personal, cât şi la cei care ajung 
aici pentru business. Prin comparaţie, doar 
Praga, capitala Cehiei, are 9 milioane de vizitatori 
anual. Oraşul se află pe locul 22 la nivel mondial 
şi pe 6 în Europa.

Proiectul de lege pentru eliminarea supraccizei
 la carburanți a trecut de Parlament

România, invizibilă pe harta turistică a lumii
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“Voi avea grijă ca învățarea integrată, care are 
legătură cu viața de zi cu zi, să aibă importanța 
cuvenită” în noile planuri-cadru de gimnaziu care 
trebuie să se aplice începând cu următorul an 
școlar, a anunțat ministrul Educației, Monica 
Anisie. “Este tot ceea ce ne dorim de la sistemul 
de educație. Să fie în corelație cu viața de zi cu zi”, 
a continuat ministrul, la o zi după ce a produs 
uimire afirmând că “nu trebuie neapărat să ne 
îngrijorăm de această evaluare a testelor PISA” 
pentru că ea “nu pune accentul pe ce ştiu elevii, ci 
pe aplicarea cunoştinţelor în situaţii concrete de 
viaţă”.

Prezentă la conferința organizată la Rin Grand 
Hotel în cadrul proiectului gigant de formare a 
profesorilor, CRED, Monica Anisie a susținut o 
declarație de presă, fără întrebări, după ce 
anterior ținuse un scurt discurs pentru 
deschiderea evenimentului.

“În ceea ce privește pregătirea noului plan-
cadru, de fapt planurile acestea cadru pe care noi 

trebuie să le realizăm în foarte scurt timp [este 
vorba despre planurile-cadru pentru gimnaziu, 
care trebuie modificate după ce Parlamentul a 
decis reducerea cu cel puțin 5 ore pe săptămână a 
programului școlar al elevilor de gimnaziu – 
n.red.], voi avea grijă ca învățarea integrată, care 
are legătură cu viața de zi cu zi, să aibă importanța 
cuvenită. Este tot ceea ce ne dorim de la sistemul 
de educație. Să fie în corelație cu viața de zi cu zi”, 
a declarat ministrul.

7EDUCAŢIE - CULTURĂ - SĂNĂTATE

Muzeul Judeţean Teleorman, instituţie de cultură 
aflată în subordinea Consiliului Judeţean Teleorman, 
organizează, în colaborare cu Școala Gimnazială „Mihai 
Eminescu” Alexandria, manifestarea „Sfântul Nicolae– 
bucuria copiilor”.

Evenimentul se va desfăşura vineri, 6 decembrie 
2019, începând cu ora 9.00, la sediul Școlii Gimnaziale 
„Mihai Eminescu” Alexandria.

La manifestare vor lua parte elevii claselor 
pregătitoare B și a III-a A, îndumați de învățătoarele 
Florentina Dumitrașcu și Cristina Mincu.

Muzeograful Claudiu Olaru le va explica copiilor care 
este semnificatia religioasă, dar şi cea populară a acestei 
sărbători din calendarul ortodox și le va citi celor mici o 
poveste despre Moș Nicolae.

Manifestarea se înscrie în cadrul Programului 
educaţional “Muzeul – sursă de cultură şi educaţie”.

Cornelia RĂDULESCU

’'All I Want for Christmas is You'', hitul interpretat de 
cântăreaţa americană Mariah Carey, a fost desemnat cea 
mai enervantă melodie de Crăciun, potrivit rezultatelor 
unui sondaj din Marea Britanie.

Înainte ca toate radiourile din lume să îşi adapteze 
playlist-urile pentru perioada sărbătorilor, compania de 
telefonie mobilă Huawei a lansat sondajul "Cel mai 
enervant cântec de Crăciun", prin care a încercat să afle 
care este piesa vacanţelor de iarnă pe care englezii o 
urăsc cel mai mult. Nu este surprinzător faptul că "All I 
Want for Christmas is You" a ieşit pe primul loc, având în 
vedere că single-ul din 1994 este şi cea mai difuzată 
melodie în perioada sărbătorilor în Marea Britanie, dar şi 
în restul lumii, potrivit Mediafax.

În acelaşi top, al doilea cel mai enervant cântec de 
Crăciun a fost votat "Do They Know It's Christmas?", hitul 
din 1984 al super-grupului Band Aid, scris special pentru o 
acţiune caritabilă care îşi propunea să combată foametea 
din Etiopia.

Hitul "Last Christmas" al celor de la Wham! ocupă 
poziţia a cincea.

Topul 10 al celor mai enervante cântece de Crăciun 
este următorul:

1. "All I Want for Christmas is You" - Mariah Carey
2. "Do They Know It's Christmas?" - Band Aid
3. "I Wish It Could Be Christmas Everyday" - Wizzard
4. "Merry Xmas Everybody" - Slade
5. "Last Christmas" - Wham!
6. "Fairytale of New York" - The Pogues and Kirsty 

MacColl
7. "Baby It's Cold Outside" - Tom Jones & Cerys 

Matthews
8. "Santa Claus is Coming to Town" - Jackson 5
9. "Santa Baby" - Eartha Kitt
10. "Jingle Bells" - Andrews Sisters

Muzeul Județean Teleorman:

 Manifestarea „Sfântul 
Nicolae– bucuria copiilor”

Topul celor
 mai enervante cântece 

de Crăciun

“ N e  v o m  a s u m a  
răspunderea, dacă nu reușim să 
aborgăm Ordonanța 51 care a 
lăsat transportul școlar în afara 
serviciilor publice de transport 
județean”, a anunțat în această 
dimineață vicepremierul Raluca 
Turcan. Prezentă la o conferință 
din cadrul gigantului proiect de 
formare a profesorilor, CRED, 
desfășurată la Rin Grand Hotel 
deținut de Robert Negoiță, 
vicepremierul Raluca Turcan a 
declarat: “ne punem mandatul 
pe masă pentru a rezolva 
a c e a s t ă  p r o b l e m ă  a  
transportului elevilor spre 
școală. În două săptămâni, dacă 
problema nu este rezolvată în 
p a r l a m e n t ,  n e  a s u m ă m  

răspunderea”.
“ N e  v o m  a s u m a  

răspunderea. Să fie foarte 
limpede cât de hotărâți suntem 
să apărăm niște drepturi ale 
c o p i l u l u i ,  a s t f e l  î n c â t  
învățământul în România într-
adevăr să fie constituțional, la 
bază având Constituția și să fie 
gratuit“, a declarat Turcan.

Vicepremier cu atribuții de 
coordonare a educației, aceasta 
a afirmat că “în maximum două 
s ă p t ă m â n i  n e  a s u m ă m  
răspunderea pe transportul 
elevilor, și anume includerea 
serviciilor de transport școlar în 
sfera serviciilor publice de 
t ranspor t .  Ce  înseamnă 
p r o c e d u r a  a s u m ă r i i  

răspunderii? Înseamnă că ne 
punem mandatul pe masă 
pentru a rezolva această 
problemă a transportului elevilor 
spre școală. În două săptămâni, 
dacă  p rob lema nu  es te  
rezolvată în parlament, ne 
asumăm răspunderea“.

Declarațiile au fost făcute la o 
conferință de prezentare a 
proiectului “Curriculum relevant, 
educație deschisă pentru toți” – 
CRED, proiect în valoare totală 
de peste 40 de milioane de euro 
f i n a n ţ a t  p r i n  P r o g r a m u l  
Operațional Capital Uman 2014-
2020. Conferința se desfășoară 
de-a lungul a două zile, la Rin 
Grand Hotel.

Nu eşti tu când ţi-e foame. Eşti uşor iritabilă şi nu 
te poţi concentra, chiar şi atunci când respecţi orele 
obişnuite de masă. În plus, îţi vine să ronţăi mereu 
câte ceva. Te gândeşti, poate, că nu mănânci 
suficient, dar este vorba de calitatea hranei tale. 
Noi te ajutăm să identifici factorii care îţi dereglează 
apetitul, ca silueta ta să nu mai aibă de suferit. Află 
mai multe din noul număr „Click! pentru femei“!

Nu consumi destule proteine. Alimentele bogate 
în proteine contribuie la reducerea senzaţiei de 
foame, iar asta duce, în mod automat, la un aport 
caloric mai mic. Explicaţia este că proteinele ajută 
la producţia de hormoni care inhibă apetitul în 
defavoarea celor care îl stimulează. Alimentele 
bogate în proteine, cu ajutorul cărora te vei simţi 
sătulă mai multe ore, sunt carnea, ouăle, peştele, 
laptele, iaurtul, leguminoasele (fasole, linte, 

mazăre), nucile, seminţele şi cerealele integrale. 
Nu bei destulă apă. O hidratare suficientă, în 

funcţie de nevoi, ajută organismul să-şi desfăşoare 
corect procesele şi să-şi menţină starea de 
echilibru. De asemenea, consumul de apă dintre 
mese îţi favorizează digestia şi diluează sucurile 
gastrice, diminuându-ţi senzaţia de foame. Mai 
exact, un pahar de apă băut la o oră după masă îţi 
ajută corpul să absoarbă substanţele nutritive din 
alimentele consumate, lucru care te face să te simţi 
sătulă pe o perioadă mai lungă.

Nu te concentrezi pe ce mănânci. Dacă ai un stil 
de viaţă agitat, sigur vei fi distrasă de diferite 
probleme, în timp ce iei masa. Deşi tu crezi că, în 
felul acesta, salvezi timp rezolvând două sau mai 
multe lucruri deodată, sănătatea ta are de suferit. 
Dacă nu eşti preocupată doar de acţiunea de a te 
hrăni, nu eşti conştientă nici de cât mănânci. În felul 
acesta, nu vei recunoaşte semnalele pe care 
organismul ţi le trimite atunci când se simte sătul şi 
vei avea tendinţa să mănânci mai mult decât ai 
nevoie. Aşa că îţi va fi foame, din nou, la puţin timp 
după ce ai luat masa.

Prea mulţi carbohidraţi „rafinaţi” . Pe lângă 
aspectul apetisant şi gustul bun, produsele 
făinoase procesate prezintă câteva dezavantaje: 
sunt sărace în fibre, vitamine şi minerale. Unele 
dintre aceste produse sunt pâinea, pastele sau 
dulciurile preparate cu făină albă. Pentru că sunt 
sărace în substanţe nutritive, organismul tău se 
simte păcălit şi senzaţia de foame revine mai 
curând decât ar trebui.

Ministrul Educației anunță că noile
 planuri-cadru de gimnaziu vor promova învățarea 

integrată, care are legătură cu viața de zi cu zi

Raluca Turcan: 

Ne asumăm răspunderea pe includerea 
transportului școlar în sfera serviciilor publice, dacă nu 

reușim să abrogăm Ordonanța 51

Îţi e foame tot timpul? Care sunt cauzele
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A n g a j a ţ i i  
r o m â n i  c a r e  
l u c r e a z ă  î n  
i n d u s t r i i l e  
creative şi media, 
dar şi în domeniul 
b a n c a r ,  s e  
declară cei mai 
fericiţi, în timp ce 
a n g a j a ţ i i  m a i  
puţin fericiţi sunt 

cei care lucrează în domenii precum ingineria şi industriile de 
fabricare, dar şi în IT, arată o analiză Mindspace.

Fericirea la locul de muncă s-a dovedit a fi direct corelată cu 
creşterea productivităţii şi a creativităţii. Atunci când angajaţii nu 
sunt fericiţi, acest lucru le afectează nu doar viaţa cotidiană, ci 
are un efect negativ şi asupra business-urilor în care îşi 
desfăşoară activitatea. Astfel, fericirea lor ar trebui să se 
găsească în topul priorităţilor oricărui business de succes. 
Pentru o analiză amănunţită a acestui subiect, Mindspace, 
furnizor de spaţii de coworking de tip boutique, a derulat un 
studiu în aprilie 2019, care a implicat 5.000 de angajaţi din 7 ţări, 
pentru a afla cum se raportează aceştia la muncă.

Vestea bună este că 30% dintre angajaţii care desfăşoară o 
muncă de birou declară că sunt foarte fericiţi, iar 54% dintre 
aceştia spun că sunt fericiţi în majoritatea timpului. Analiza celor 
7 ţări incluse în studiu arată că angajaţii din Statele Unite sunt cei 
mai încântaţi să meargă la muncă, 54% dintre ei declarând că 
sunt foarte fericiţi şi 39% că sunt fericiţi în majoritatea timpului. În 
ceea ce îi priveşte pe angajaţii români, 21% dintre ei au declarat 
că sunt foarte fericiţi, iar 61% că sunt fericiţi în majoritatea 
timpului petrecut la birou. Cel mai puţin încântaţi de mersul la 
birou sunt angajaţii din UK, aproape un sfert dintre ei declarând 
că nu sunt foarte fericiţi sau deloc fericiţi.

Potrivit studiului, angajaţii români cu cel mai mare scor de 
fericire la locul de muncă sunt cei care lucrează în industriile 
creative şi media, dar şi în domeniul bancar. Pe de altă parte, cei 
mai puţin fericiţi cu locul lor de muncă sunt cei care lucrează în 
domenii precum ingineria şi industriile de fabricare, dar şi în IT. 
Când vine vorba de rolul ocupat în companie, angajaţii români 
care au înregistrat cel mai ridicat nivel de fericire sunt cei care 
lucrează în departamente creative şi marketing, în timp ce 
angajaţii din logistică şi operaţiuni sunt cel mai puţin fericiţi.

La fel de importanţi sunt factorii care stau la baza unui 
engagement puternic şi pe termen lung al angajaţilor. Iar 
motivele pentru care oamenii declară că nu se simt implicaţi în 
locul lor de muncă sunt indicatori clari ai acestora. Potrivit 
studiului, 34% dintre angajaţi spun că nu se implică în ceea ce 
fac pentru că simt că recompensa financiară nu este suficientă. 
Însă un procent similar, 35% a declarat că motivul este mediul de 
lucru, care nu îi inspiră. “Fericirea la locul de muncă este 
importantă nu doar pentru atmosfera pozitivă pe care o crează, 
ci şi pentru business,” spune Dan Zakai, CEO şi Co-Fondator 
Mindspace. ”Ne-am propus să analizăm ce îi face pe angajaţi 
fericiţi pentru că ştim că starea lor de bine se traduce într-un 
engagement mai ridicat, în mai multă productivitate, creativitate 
şi flexibilitate. În plus, ei au un impact pozitiv şi asupra colegilor 
lor şi rămân alături de business mai mult timp”.

Pentru a aduce un impact pozitiv asupra nivelul de fericire şi 
engagement al angajaţilor, companiile trebuie în primul rând să îi 
asculte, să afle cum se raportează la locul lor de muncă. Cu toate 
acestea, 21% dintre companii nu realizează nici un tip de 
evaluare a engagementului. Din acest punct de vedere, 
diferenţele geografice sunt mari - în Statele Unite, doar 18% 
dintre business-uri nu evaluează engagementul, în timp ce în 
Israel 31% nu desfăşoară deloc astfel de evaluări. În România, 
15% dintre companii nu realizează evaluări de acest tip şi omit 
astfel primul şi cel mai important pas în îmbunătăţirea nivelul de 
fericire şi implicare al angajaţilor şi, totodată, în îmbunătăţirea 
performanţei businessului lor - discuţii directe cu angajaţii 
despre cum se simt la birou. 

– Copile, se plânge maică-ta că vorbeşte cu tine şi tu n-o 

asculţi!

– Păi să vezi, tăticule…

– Lasă scuzele! Spune-mi cum reuşeşti?!

***

Anunţ viral pe internet: “Mă adresez către fata care 

astăzi mergea în metrou, în jur de ora 13, între staţia 

Iancului şi Victoriei, o brunetă simpatică îmbrăcată cu o 

fustă scurtă, de piele, care era cu o prietenă, cu un iPhone 

4,… foarte frumoasă,… doar că m-am ruşinat să mă apropii… 

Spune-mi te rog! Cum se numea jocul acela care-l jucai?”

Pastila de râs

O tură (sau un turn) 
descoperită în 1991 ar putea fi 
cea mai veche piesă de şah 
din lume cunoscută până 
acum.

Tura este o piesă din şah 
care în timpul jocului poate fi 
deplasată într-o direcţie, 
oricâte spaţii sunt necesare, 
sau poate fi menţinută în 
aceeaşi poziţie pentru a 
proteja alte piese pe tot 
parcursul meciului.

O astfel de piesă de şah a 
fost găsită de către John 
Oleson împreună cu mai mulţi 
co leg i  arheolog i  de la  
Universitatea Victoria din 
British Columbia, Canada. 
Figurina din gresie, în formă 
rectangulară şi cu două 
protuberanţe în partea de sus 
asemănătoare unor coarne, a 
fost excavată în 1991 în 
nisipul dintre ruinele uneia 
dintre primele aşezări islamice 
în Iordania, care în secolul VII 
era un important punct 
comercial.

Chiar dacă pare diferită de 
turnurile din jocul de şah din 
prezent, este similară cu 
turele din cele mai vechi jocuri 
de şah cunoscute, în care 
acele piese erau modelate 

pentru a simboliza carele 
trase de cai. Cuvântul „rook”, 
care în engleză înseamnă şi 
„tură” sau „turn” la jocul de 
şah, provine de la „rukh”, 
cuvântul persan pentru car.

Dacă această figurină din 
gresie este într-adevăr o tură 
ar putea fi cea mai veche 
piesă de şah cunoscută până 

acum, cu o vechime de 
aproximativ 1.300 de ani. 

Turnul despre care se 
crede că este cea mai veche 
piesă de şah / Credit foto: 
John Oleson

„Există referinţe legate de 
jocul de şah în textele 
islamice, încă din anul 643, iar 
acest joc era foarte popular în 

lumea islamică”, potrivit unei 
prezentări recente făcute de 
Oleson şi citată de Live 
Science. 

„Cum jocul a fost adus 
probabil spre vest, din India, 
de  că t re  neguţă tor i  ş i  
diplomaţi, nu este o surpriză 
că dovezi timpurii ale acestuia 
ar trebui găsite în acest sit (din 

Iordania n.r.)", de-a lungul 
unei rute comerciale folosită 
intens în epocă, a precizat 
arheologul John Oleson în 
p rezen ta rea  sus ţ i nu tă ,  
săptămâna trecută, în cadrul 
conferinţei anuale a Şcolii 
A m e r i c a n e  d e  S t u d i i  
Orientale, ce a avut loc la San 
Diego.

Vând casă în Alexandria, str. I. Creangă nr. 25 Bis, deschidere 12 m, suprafață 500 mp, 
compusă din 3 dormitoare, sufragerie, bucătărie, 2 băi, beci, centrală proprie. Preț negociabil. 
Telefon: 0721.217.130.

Anunţ

PFA Gușă Ion Constinel, F34/915/2009, CUI 26177180, cu sediul în Alexandria, jud. 
Teleorman, pierdut Certificat de înregistrare B 2491834 și Certificate constatatoare nr. 
28106/28.12.2011 pentru sediu și terți. Le declar nule.

Anunţ

Cine sunt cei mai fericiţi
 români la locul de muncă?

Săpunul este unul dintre cele mai folosite 
produse de igienă personală din întreaga 
lume. A fost folosit încă de acum 6.500 de ani 
de către vechii sumerieni, care l-au creat din 
cenuşă şi uleiuri şi îl utilizau atât pentru 
curăţare, cât şi pe 
post de remediu 
medicinal. Tehnica 
preparării săpunului 
a fost preluată apoi 
de către egipteni şi 
greci, cu mai bine de 
4.000 de ani în urmă. 
Germanii şi galii au 
fost cei care au 
folosit săpunul şi ca 
s p u m ă  d e  r a s .  
Pentru crearea lui au 
u t i l i za t  g răs ime  
provenită de la capre, cerbi sau vite.

Mai târziu, în primul secol al erei noastre, 
romanii au început să producă săpun pe bază 
de sodă şi grăsimi animale. Pentru că nu 
mirosea, nobilii bogaţi îl utilizau împreună cu 

diverse flori aromatice care aveau scopul de a 
le înmiresma coprurile.

Denumirea de „săpun” provine de la 
Muntele Sapo, un loc legendar din Roma 
antică unde aveau loc sacrificii ritualice de 

animale. Grăsimea 
de la aceste animale 
se amesteca cu 
c e n u ş a  d e  s u b  
a l t a r u l  
ceremonialelor, iar 
substanţa rezultată 
se scurgea, în urma 
ploilor, pe malurile 
râului Tibru, de la 
poalele muntelui. 
F e m e i l e  c a r e  
veneau să spele 
r u f e l e  a i c i  a u  

observat că, după ploi, rufele lor rămâneau 
mult mai curate.

În acest fel săpunul a ajuns să fie folosit nu 
doar pentru curăţarea trupului, cât şi a hainelor, 
până la inventarea detergenţilor.

Cea mai veche piesă de şah a stat 
ascunsă timp de 1.300 de ani 

Începuturile utilizării săpunului

SC AVRAM AS ICE SRL ,cu sediul in Alexandria avand  J34/87/2019; CUI 40456104, 
pierdut certificat constatator nr.10927/05.04.2019, il declar nul.

Anunţ

S.C AOV, cu sediul in Alexandria avand J34/104/2009 ; CUI 25187452, pierdut certificat 
constatator nr. 5540/01.03.2010, il declar nul.

Anunţ



1778: S-a născut Louis 

Joseph Gay-Lussac, fizician 

și chimist francez (d. 1850).

1835: S-a născut Nicolae 

Kalinderu, medic român, 

membru al Academiei Române 

(d. 1902).

1864: S-a născut Nicodim 

M u n t e a n u ,  p a t r i a r h u l  

Român ie i  ( 1939–1948) ,  

membru  de  onoare  a l  

Academiei Române (d. 1948).

1877: Inventatorul american Thomas Alva Edison a 

realizat prima înregistrare sonoră.

1894: S-a născut Henri Catargi (Togo), pictor român (d. 

1976).

1912: A murit Ion Mincu, arhitect, membru fondator și 

președinte al Societății Arhitecților din România, 

întemeietorul școlii românești de arhitectură (n. 1852).

1916: Primul Război Mondial - Puterile Centrale capturează 

Bucureștiul.

1965: S-au încheiat lucrarile la prima magistrală feroviara 

electrificată din România, Brașov-Predeal.

1996: A murit Marin Sorescu, poet, dramaturg și eseist 

român (n. 1936).
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07:00 Matinal 09:45 Micile 
vedete în bucătărie 10:00 Ca'n 
v ia ţă  11 :30  Yanx i ,  pa la tu l  
suspinelor 12:30 Parlamentul 
României 13:00 1989 - decembrie 
rosu 14:00 Telejurnal 15:10 Opre 
Roma 16:00 EURO polis 17:00 
Lumea azi 17:35 Yanxi, palatul 
suspinelor 18:35 Nadine 20:00 
Telejurnal 21:10 Michel Vaillant 
23:00 1989 - decembrie rosu 00:00 
Telejurnal

HOROSCOP - PROGRAM TV

Horoscop 6 Decembrie

Sunteti apreciat 
pen t ru  e fo r tu r i l e  
depuse la serviciu. 
Puteti sa finalizati tot 
ce ati inceput. Pe plan 
financiar, nu stati 
tocmai bine. Profitati 
de toate ocaziile care 
va ies in cale.

S u n t e t i  f o a r t e  
ambitios si reusiti sa 
finalizati tot ce v-ati 
propus. Dimineata 
intrati in posesia unui 
c a s t i g  f i n a n c i a r  
consistent. Relatiile 
cu persoana iubita 
sunt excelente. 

Aveti ocazia sa 
f a c e t i  s c h i m b a r i  
importante pe plan 
sentimental si social. 
Colaborati foarte bine 
cu cei din jur si puteti 
a v e a  s u c c e s  i n  
societate. Feriti-va de 
exagerari. 

Desi aveti o zi 
incarcata, faceti fata 
cu succes tuturor 
problemelor. Lipsa 
banilor va deranjeaza, 
dar nu reprezinta un 
obstacol de netrecut. 
Va sfatuim sa va 
bazati pe intuitie. 

R e u s i t i  s a  
rezolvati o problema 
sentimentala. Un 
prieten va propune sa 
intrati intr-o afacere 
pe care a demarat-o 
de curand. Va sfatuim 
sa acceptati, pentru 
ca puteti castiga bine. 

Puteti avea succes 
intr-o calatorie de 
afaceri. Dupa-amiaza 
reusiti sa clarificati o 
problema sentimentala 
mai veche. Din punct 
de vedere financiar, nu 
a v e t i  m o t i v e  d e  
ingrijorare. 

Se pot produce 
schimbari importante, 
mai ales pe plan 
social si sentimental. 
Dupa-amiaza faceti o 
i nves t i t i e  pen t ru  
camin. Seara, primiti 
o veste buna de la un 
prieten de familie.

Survin mai multe 
s c h i m b a r i  d e  
program. Nu va faceti 
griji, pentru ca totul va 
i e s i  b i n e !  V a  
recomandam sa va 
c o n s u l t a t i  c u  
partenerul de viata in 
problemele casei. 

A v e ț i  m u l t e  
probleme de rezolvat. 
Dupa-amiaza sunteti 
tentat sa cumparati 
un obiect de valoare. 
Va recomandam sa fiti 
cumpatat, nu este o zi 
favorabila investitiilor. 

BERBEC

S u n t e t i  f o a r t e  
ambitios si reusiti sa 
finalizati o lucrare 
importanta. Dupa-
amiaza aveti ocazia sa 
v a  a f i r m a t i  i n  
societate. S-ar putea 
sa luati initiative pentru 
care veti fi admirat. 

Aveti o stare de spirit 
excelenta. Aveti sanse 
de reusita in activitatile 
casnice si in societate. 
In cursul serii, s-ar 
putea sa mergeti in 
v i z i ta  la  p r ie ten i .  
Eevitati glumele prea 
indraznete.

Este posibil ca 
relatiile sentimentale 
sa fie tensionate. Nu 
va faceti griji! Culegeti 
roadele unei investitii 
inspirate, incasand o 
suma considerabila. 
Aveti grija sa nu va 
extenuati!

TAUR GEMENI RAC

LEU FECIOARĂ BALANŢA SCORPION

SĂGETĂTOR CAPRICORN VĂRSĂTOR PEŞTI

Semnificaţii istorice pentru 

07:00 Ştirile Pro Tv 10:30 
Vorbeşte lumea 13:00 Ştirile 
Pro Tv 14:00 Lecţii de viaţă 
15:00 La Maruţă 17:00 Ştirile 
Pro Tv 18:00 Ce spun românii 
19:00 Ştirile Pro Tv 20:30 Vocea 
României 00:00 Vlad 02:00 Las 
fierbinți 04:00 Vorbeşte lumea 
06:00 Ce se întâmplă doctore? 
06:30 Arena bucătarilor

07:00 Observator 08:00 
Neatza cu Răzvan şi Dani 
12:00 Observator 14:00 Gazda 
perfectă 16:00 Observator 
17:00 Acces direct 18:50 Ajut 
eu! 19:00 Observator 20:00 
iUmor - (sezon nou) 23:00 
Mangalița 00:00 Zona verde 
02:00 Acces direct 04:00 
Intrusul 06:00 Observator

08:15 Pastila de râs 09:15 
Dragoste și ură 11:00 Puterea 
dragostei 12:00 Știrile Kanal D 
13:00 În căutarea adevărului 
15:00 Teo Show 17:00 Puterea 
dragostei 19:00 Știrile Kanal D 
20:00 Gülperi  23:30 Se strigă 
darul 01:30 Știrile Kanal D 
02:30 Puterea dragostei 04:30 
În căutarea adevărului

07:20 Paradisul femeilor 
10:00 Starea naţiei 11:30 
Camera de râs 14:00 
Camera de râs 15:05 Focus 
16:00 Paradisul femeilor 
18:00 Focus 18 19:30 Flash  
onden 20:00 Marea luptă 
22:00 Evadarea 00:30 Marea 
luptă 02:30 Constantin 60' 
03:30 Familia 05:30 Focus

08:15 Ziua cârtiței 10:30 La 
bloc 12:45 Doamna din 
Shanghai 14:45 Iubire mare 
16:15 Afurisitul de telefon! 
1 8 : 1 5  L a  b l o c  2 0 : 3 0  
Vânătoarea de mafioți 22:30 
Scăpat de sub control 00:45 
Vânătoarea de mafioți 02:45 
Scăpat de sub control 05:00 
La bloc 06:15 Ce spun românii

0 8 : 0 0  O a n a p p  0 9 : 0 0  
Documentar 360° Geo 10:00 
Câştigă România! 11:00 În direct 
cu viaţa 12:00 Telejurnal  13:00 
Cultura minori tăţ i lor 14:00 
Documentar 360° Geo 15:00 
Oanapp 16:00 Iubire dincolo de 
timp 17:00 România… în bucate 
17:40 În direct cu viaţa 19:00 
Telejurnal 20:00 Gala Umorului 
22:00 Drag de România mea! 
00:00 Femei de 10, bărbați de 10

08:15 Kung Fu Panda 09:50 
Un Crăciun dulce 11:20 Speed: 
Cursa infernală 13:10 Pompeii 
14:50 Singur acasă 16:30 
R e c r u t u l  1 8 : 2 0  O r a ș u l  
fantomelor 20:00 Hugo 22:05 
Jumanji: Aventură în junglă 
2 3 : 5 5  D i c t a t o r u l  0 1 : 2 0  
Grănicerul 02:50 Speed: Cursa 
i n f e rna lă  04 :40  Orașu l  
fantomelor

Redacţia ISSN: 1843-4037

Responsabilitatea pentru conţinutul materialelor aparţine, în totalitate, autorului.
Fotografiile cu indicativele     şi     reprezintă trucaj şi respectiv, pamflet.PT

Vrei să fii zilnic la curent cu cele mai importante ştiri din judeţul tău, dar nu ai timp 
de pierdut pentru a sta la coadă la chioşcurile de ziare? De acum cotidianul MARA 
vine la tine acasă. Decupează talonul de abonament din ziar, achită în contul 
RO55CECETR0101RON0427628, deschis la CEC BANK Alexandria suma 
aferentă lunilor de abonament alese şi expediază talonul de abonament + copia 
chitanţei de plată pe adresa cotidianului MARA: Alexandria, Str. Libertăţii, nr. 271, Bl. 
L4 sau pe fax. 0347/80.44.48 sau poţi veni direct la sediul cotidianului şi de luna 
următoare ziarul MARA vine la tine la uşă.

Cotidianul MARA vine la tine acasă

Talon de abonament

Persoana fizică: Numele _______________ Prenumele ________________
Vârsta ______ Profesia __________________________________________ 
Persoană juridică: Nume firmă ___________________________________ 
Domeniul de activitate __________________________________________
CUI _____________ Cont __________________ Banca ________________
Vei primi abonamentul la adresa:
Str. _______________ nr ______ Bl. ______ Sc. ______ Et. _____ Ap. _____
Localitatea ________________ Cod poştal ____________ Judeţul _______
Tel _______________Fax _____________E-mail______________________
Doresc să achiziţionez un abonament la cotidianul MARA începând cu luna 
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Redactor şef: Emil PETRESCU
Secretar de redacţie: Dana PĂUNE

Redactori: Claudiu DUMITRACHE, Cornelia RĂDULESCU,  
Gheorghe PIETREANU, Ioan DUMITRESCU, 

Mihail TĂNASE, Carmen ROBESCU
Tehnoredactor: Ionuţ CĂRUŢĂ

Orice neregulă, orice problemă, orice necaz pot fi 
sesizate reporterului de servici la numărul de telefon: 0763.801.083

Alexandria, str. Libertăţii, nr. 271, bl. L4, jud. Teleorman 
Telefon director executiv: 0763.801.083

Telefon: 0347.804.448
E-mail: ziarulmara@email.com

www.ziarulmara.ro
Tipărit la Tipografia “MARA”



Restaurantul “Riviera” din cadrul Complexului turistic “Mara” organizează la cererea 
dumneavoastră nunți, botezuri, simpozioane, baluri, banchete, orice tip de recepție și 
sărbătorirea oricăror evenimente din viața dumneavoastră.

În mod excepțional, Restaurantul “Riviera” vă oferă în anul 2019 posibilitatea de a 
organiza în zilele de sâmbătă și duminică nunți și botezuri, indiferent de numărul 
invitaților.

Pentru relații suplimentare vă așteptăm la sediul unității din zona Peco 

sau la telefon: 0723.148613.
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CFR Cluj are nevoie de un punct pentru a 
ajunge în primăvara Europa League, iar ultimul 
hop este partida cu Celtic Glasgow de acasă, 
programată joi, 12 decembrie 2019, de la ora 
19:55.

Oficialii grupării din Gruia au încercat să 
amâne partida cu FC Botoşani de duminică, 8 
decembrie 2019, de la ora 17:30, pentru a avea 
mai mult timp de odihnă înaintea partidei 
cruciale cu scoţienii, dar au fost refuzaţi 
categoric.

Dan Petrescu a dezvăluit că a fost tentat să 
nu meargă la meci pentru a pregăti 
confruntarea cu Celtic, dar s-a răzgândit. În 
schimb, are o solicitare - vrea un arbitru de top 
la meciul cu gruparea moldoveană.

"Mie îmi pare rău că cei de la Botoşani nu au 
înţeles situaţia, era bine şi pentru ei, au meci 
mâine la Craiova. Pentru fotbalul nostru e ceva 
extraordinar pentru că CFR reprezintă 
România. Iniţial nu vroiam să merg la meci, dar 
vreau să-mi respect meseria. Acum să văd ce 
jucători iau pentru că nu pot să risc prea mult, e 
bine că nu s-a accidentat nimeni acum.

Deac a jucat cel mai mult dintre toţi, l-am 
menajat, are foarte multe minute, aş vrea să fie 
fresh 100% pentru Celtic şi Astra, e un jucător 
prea important pentru noi.

La Botoşani terenul nu e bun, dacă se 
amână 24 de ore plecăm, trebuie să ne 

înţeleagă şi pe noi Liga. Sper să fie arbitru FIFA 
pentru că nu vreau să ne ia pe sus, să ne 
faulteze pe acolo şi să pierd jucători pentru 
meciul cu Celtic. Aş fi mult mai liniştit pentru că 
am avut mereu probleme la Botoşani," a 
declarat Dan Petrescu.

Oficialii din Gruia îi acuză de lipsă de fair 
play pe cei de la Botoşani

Bogdan Mara a fost mult mai vehement la 
adresa botoşănenilor. 

"Avem un mare mare dezavantaj şi ceea ce 
ne doare este această lipsă mare de fairplay şi 
rea voinţă a celor de la Botoşani pe care i-am 
rugat frumos să accepte amânarea jocului de 
duminică pentru a ne da timp să ne odihnim 
puţin pentru meciul cu Celtic de joi, meci 
important pentru întreaga Românie. Suntem 
singura echipă care a adunat puncte în Europa.

Toată lumea a fost de acord, liga, federaţia şi 
televiziunile, dar cei de la Botoşani, din motive 
foarte greu de înţeles nu au vrut. Spuneau că 
nu au primit banii pe Golofca! Nu există, au 
primit banii şi creanţele o să le vină. Rea voinţă 
sau alte interese pe care nu ni le explicăm. 
Poate mergem degeaba din cauza vremii, 
sperăm ca instalaţia de căldură să fie pornită cu 
mult timp înainte ca să nu fie ca la meciul cu 
Viitorul," a fost reacţia directorului sportiv de la 
CFR Cluj.

SPORT

Ianis Hagi (21 de ani) pare din ce în ce mai nemulțumit la 
Genk, iar presa din Belgia anunță că ar putea pleca în 
perioada de mercato din ianuarie.

Conform site-ului Voetbal24, Ianis vrea să primească mai 
multe șanse. Dacă antrenorul lui Genk, Hannes Wolf, nu-l va 
folosi mai mult în perioada următoare, decarul naționalei ar 
putea pleca la un alt club.

Ianis Hagi a fost transferat cu eticheta de vedetă în 
această vară, dar nu s-a impus la Genk. Fiul lui Gheorghe 
Hagi a marcat 3 goluri în cele 12 meciuri în care a evoluat.

Bogdan Vintilă nu se gândește la Ianis Hagi
Antrenorul FCSB-ului, Bogdan Vintilă, nu se gândește 

pentru moment la alți jucători: "Eu sper ca Ianis să joace în 
continuare, asta îmi doresc. Nu pot să spun eu dacă îmi 
doresc un jucător sau nu. Eu am jucătorii mei și țin la ei. 
Despre ceilalți, numai de bine", a spus Vintilă, la conferința de 
presă premergătoare partidei cu Gaz Metan Mediaș.

Ianis Hagi a fost transferat de Genk în vara acestui an, de 
la Viitorul Constanța, în schimbul sumei de 4 milioane de 
euro.

UEFA a anunțat oficial, marți, introducerea sistemului VAR 
la barajul Ligii Națiunilor. Echipa națională a României va 
juca în deplasare, pe 26 martie, contra Islandei, într-un meci 
decisiv pentru prezența la Euro 2020.

Pentru echipa României va fi primul meci din istorie în care 
va fi folosit sistemul VAR. Arbitrajul video a mai fost folosit în 
țara noastră la meciul tur dintre CFR Cluj și Slavia Praga, din 
preliminariile Ligii Campionilor.

România va înfrunta Islanda, pe 26 martie, în semifinala 
barajului din Liga Națiunilor. Dacă echipa națională va trece 
de Islanda, va urma o finală contra învingătoarei dintre 
Bulgaria și Ungaria. În cazul în care va ajunge la turneul final, 
naționala antrenată de acum înainte de Mirel Rădoi se va 
duela cu Ucraina, Olanda și Austria, în Grupa C.

România găzduiește 4 meciuri de la Euro 2020
România a primit organizarea a patru meciuri din cadrul 

Campionatul European din 2020 pe Arena Naţională din 
Capitală. Bucureştiul va găzdui trei partide în cadrul Grupei C 
şi una în faza optimilor de finală. Astfel, pe Arena Naţională 
sunt programate meciuri în zilele de 14, 18, 22 şi 29 iunie 
2020. Dacă se califică, echipa naţională a României va juca 
cel puţin două partide la Bucureşti.

Martin Kallen, CEO al UEFA Events, a afirmat că totalul 
costurilor de organizare a Campionatului European din 2020 
se ridică la 680 de milioane de euro, în timp ce veniturile se 
vor ridica la peste 2 miliarde de euro.

Ianis Hagi e nemulțumit la Genk 
și vrea să plece în ianuarie! Anunțul

 făcut de presa din Belgia

Moment istoric pentru echipa 
națională a României. Anunțul 

făcut de UEFA

Valentin Crețu (30 de ani) a 
recunoscut că se gândește la 
echipa națională, mai ales 
după ce a avut evoluții 
constante în tricoul FCSB-ului.

Crețu speră să fie convocat 
de Mirel Rădoi la prima 
reprezentativă: "Îmi 
doresc foarte mult să 
debutez şi la naţională. 
Eu t rebu ie  să  mă 
p r e g ă t e s c ,  s ă  a m  
evoluţii foarte bune şi 
dacă voi fi convocat, cu 
cea mai mare plăcere o 
să dau 300%.

Eu zic că era bine să 
fiu convocat pentru 
evoluţiile mele, pentru 
că joc la Steaua (n.r FCSB) şi 
am avut nişte evoluţii ok, din 
punctul meu de vedere. Eu 
sunt foarte liniştit tot timpul, nu 
am nicio grijă. Am o experienţă 
şi nu mi-e frică de nimic. Nu 
sunt mândru de cum am jucat 

până acum, dar eu zic că am 
avut o evoluţie bună", a spus 
Crețu, la conferința de presă 
premergătoare partidei cu Gaz 
Metan.

Valentin Crețu a semnat cu 
FCSB în startul acestui sezon, 

fiind transferat chiar de la Gaz 
Metan Mediaș. Fundașul 
dreapta a evoluat în 13 partide 
în tricoul vicecampioanei, 
reușind să-și treacă în cont și 
trei pase de gol.

România a rămas în cursa 

pentru Euro 2020
România a ratat calificarea 

la Euro 2020 prin intermediul 
preliminariilor continentale 
încă din 15 noiembrie, când a 
fost învinsă de Suedia cu 
scorul de 2-0 (2-0), pe Arena 

Naţională din Bucureşti, 
în penultimul meci.

"Tricolorii" păstrează 
şanse de calificare la 
turneul final de anul 
viitor prin intermediul 
barajului Ligii Naţiunilor. 
Ei vor întâlni Islanda în 
deplasare, pe 26 martie, 
în cealaltă semifinală a 
culoarului A al barajelor 
urmând să se înfrunte 

Bulgaria şi Ungaria. În finală, 
pe 31 martie, pentru un bilet la 
Euro 2020, se vor bate 
câştigătoarele celor două 
semifinale, meciul urmând să 
aibă loc în Bulgaria sau 
Ungaria.

CFR Cluj, în război cu Botoşani! Reacția lui 
Dan Petrescu după refuzul de a amâna partida.

 "Au nişte interese!"

Valentin Crețu îi atrage atenția selecționerului
 Mirel Rădoi: "Eu zic că era bine să fiu convocat!"
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